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Mødereferat 
 Refdato: 20-06-2025 

 
Mødeforum: LUU for Data, Elektronik, Automatik og Robot 

Dato: 10.06.25 Tid: 13.30 – 15.30   

Sted: EUC Syd 

 
   Deltagere: 

Tage Hamann (TH), DI 
René Seidelmann, (RSE) DI 
Janne Rasmussen (JR) DI 
Kresten Rasmussen (KR) DI 
Henrik Brøndum (HB), 3F  
Lennart Ryding Dahl (LRD), Dansk Metal 
Majbritt Brøndahl (MB), Dansk Metal 
Karsten Edlefsen (KE), Dansk Metal 
Karin Jespersen, (KJES) EUC Syd 
 

 

Afbud:   
 

Karsten Edlefsen – Dansk Metal, Henrik Brødum 3F  

Referent:  
Karin Jespersen 

 

Dagsorden: 
 
 

Punkt 1: Opfølgning på referat fra mødet og angivelse af deltagere/afbud 
/organisation  

Punkt 2: Meddelelser fra formanden/udvalget  
Punkt 3: Meddelelser fra skolen  
Punkt 4: Skoleoplæring   
Punkt 5: LOP, AUB og AMU-konsulenter  
Punkt 6: Nyt fra fagligt udvalg og UVM  
Punkt 7: Ekstra punkter iht. aftale  
Punkt 8: Tid og sted for næste møde  
Punkt 9: Eventuelt   
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Dagsorden/Referat 
 
Punkt 1: Opfølgning på referat  
 
Faglig påbygning hydraulik: 
Et nyt fag til kataloget – KJES har møde med Fagligt udvalg og de andre skoler i forbindelse med faglærerseminar 24. 
og 25. juni, her er det på dagsordenen. 
 
Tilfredshedsmåling på hovedforløb automatik: 
Lilly og Ernst har udarbejdet udkast som præsenteres på mødet. 
 
Status EURO Skills: 
Tage gav kort status, alt forløber som planlagt. 
 
Status DK Skills 2026: 
Interne EUC Syd konkurrencer (rekruttering af deltagere fra EUC Syd) – der er udpeget to elever, en fra Novo og en fra 
Linak. 
Regionsmesterskaber gennemføres i Odense på SDE i uge 43 – det er aftalen at alle skoler må stille med 2 deltagere 
og en underviser (indgår i dommerteamet). Odense har ansvaret for gennemførelse af konkurrencen. 
 
Cybersikkerhed – nyt speciale på data og programmering: 
Status er lige nu, at punktet kommer på som en del af faglærerseminar 2025 (1-2 juli). 
Der er kalendersat et udviklingsforløb på specialet, der kører hen over efteråret, hvor der vil være fysiske møder med 
Alexandra Instituttet og med tilhørende hjemmearbejdsopgaver. Formålet er at klæde undervisere på til at kunne 
varetage undervisning på specialet. På EUC Syd tager vi stilling til om vi ønsker at udbyde specialet i løbet af efteråret, 
lige nu er vi ikke klar til det. 
KJES sender kort orientering ud efter faglærerseminar og ledermøde i juli. 
https://alexandra.dk/ 
 
Muligheder for samlæsning af H5 og H6 (trin 3) på Automatik og Industriteknik 
Hvis vi har elever til modulerne, ser vi på hvordan der kan koordineres og samlæses. Lige nu er der ingen tilmeldinger 
på industriteknik 
 
International Automatik – status: 
Målet var oprindeligt 20 elever til opstart i august 2025 – et realistisk bud er nu 15 elever. Der er et par af de større 
virksomheder, som har trukket sig. Der kommer stadig positive tilkendegivelser fra virksomheder, som overvejer at 
tage en lærling i august 2026. 
Der er 134 personer, der har søgt og 25 er visiteret til forløbet. Målgruppen er i denne runde unge 18-24 år, det kan 
blive aktuelt at udvide feltet til EUV lærlinge. 
 
Rene fortæller at Linak iværksætter et forløb med undervisning i teknisk engelsk – er man interesseret kan man 
henvende sig til rene (rse@linak.com) 
 
Henvendelse fra elev om repræsentation i udvalget: 
Der er kommet henvendelse fra lærling, som har forespurgt på lærlinge deltagelse i udvalgsmøderne. 
Udvalget ønsker ikke elevrepræsentation, da udvalget dækker over 3 uddannelser. Der er repræsentation af de faglige 
organisationer, der varetager lærlingenes interesser. Lærlinge opfordres til at kontakte udvalget gennem deres 
organisationer. Kresten udarbejder svar til den pågældende lærling. 
Der er givet svar til lærlingen. 
 Int EUD.pdf

 

https://alexandra.dk/
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Punkt 2: Meddelelser fra formanden/udvalget 

Nye oplæringsvirksomheder: 
Sønderborg Varme A/S,  godkendelse til datatekniker med speciale i infrastruktur på adressen Nørrekobbel 54, 6400 
Sønderborg 
 
Metalindustriens Uddannelsesudvalg hermed godkender Lachenmeier Monsun A/S med CVR-nummer 73507812 som 
lærested til uddannelse af én lærling ad gangen i specialet datatekniker med speciale i infrastruktur. Godkendelsen 
indebærer også, at I kan ansætte en ny lærling i den igangværende lærlings sidste år af uddannelsen. 
 
 
Spørgsmål ift. EPX (KRRA) 
 
Jeg har af en EUX elev fået følgende spørgsmål 
  
Er den tidligere EUX lige så adgangsgivende som den kommende EPX. Eller vil der blive set på EUX som en ringere udd 
end EPX og give mindre adgang til den kommende udd (som man ønsker at læse til) som EPX 
Kort sagt er EUX fremover sammenlignelig med EPX. 
 
Svar: 
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Punkt 3:      Meddelelser fra skolen 
 
Tilmeldingstal: 
 
GF1 til august er over budget på adressen i Sønderborg og generelt på skolen. 
 
Automatik: 
Afslutning:  
Pt. 4 elever, der ligger flere i pipeline, så vi afventer. 
 
Data: 
Afslutning: 
Pt: 8 elever 
 
Elektronik:  
Afslutning: 
Ikke noget udbud, vi var stillet i udsigt at Forsvaret ville stille med minimum 10 elever til GF2. Det skete 
ikke i denne omgang, så vi afventer. 
 
Industriens uddannelser har inviteret til Skills i Herning. 
 
Klager fra elever og kursister 

Rækkefølgen på kurser ift. supplerende uddannelsesbevis 

Vær opmærksom på at kursister skal have de fornødne kompetencer før de tilmeldes kurser. Det er kun en 
opfordring til en opmærksomhed. 
 
AMU evaluering – her går kritik mest på stole i lokalerne, vi er i gang med at prioriterer udskiftning, men 
det kommer til at tage tid. 
 
Elevklage i mekanik – her kunne alle elever på holdet ikke bakke op om elevklagen.  
 
Klage ift. H1 er modtaget i dag fra elev – er under behandling. 
 
Oplæg til forplejning i forbindelse med svendeprøveafslutninger 
Per S Sørensen (Kantinekoordinator) fremlægger oplæg til beslutning. 
Kort oplæg fra Per. 
Der er ros til kantinen i Sønderborg. 
 
Feedback til kantinen sendes til pso@eucsyd.dk 
 
Brush-up 
Der er planlagt Brush-up i uge 26 og 27. Tilmeldingsfrist er aftalt til 2 uger før opstart, der er pt. ingen 
tilmeldte, så kurset aflyses. 
 
Punkt 4:      Skoleoplæring 

Kort orientering fra Finn. 
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Punkt 5:      LOP, AUB og AMU-konsulenter 

Tilbagemelding på AUB Ansøgninger 
 
AUB giver kun tilskud til aktiviteter rettet mod elever, der endnu ikke har indgået uddannelsesaftale. 
Aktiviteterne skal foregå i overgangen mellem grund- og hovedforløb. Denne periode udvides til at omfatte 
slutningen af grundforløb 2.Ved slutningen forstås op til 4 uger før grundforløbet afslutter. 
 
Mere opmærksomhed på elektronikfagtekniker: 34.400,- 
 
Flere lærepladser til automatik: 90.000,- 
 
Data fik ikke tilskud fra AUB 
 
Snak om hvordan tilskuddene kan anvendes mest hensigtsmæssigt 
 
Punkt 6: Nyt fra fagligt udvalg og UVM 

Nye uddannelsesordninger: 
• Automatik 
• Elektronik 
• Data 
 
De nye overgangsordninger ligger ikke klar endnu på hentdata.stil.dk – vil det være ok, hvis vi udskyder 
punktet til næste møde og afsætter ekstra tid til at gennemgå ordningerne og aftaler overgangsordninger 
til nye ordninger. 
 
Henvendelse fra FU elektronik: 
 
Jeg skal til at indmelde behov for eventuelle ændringer i vores uddannelser og vil høre, om I har nogle forslag til 
ændringer i elektronik- og svagstrømsuddannelsen? 
 
Har I input til ændringer skal de være begrundede. De kan for eksempel være baseret på udviklingen i 
erhvervsstruktur, arbejdsmarkedsforhold, arbejdsorganisering, teknologi eller andet. Overordnet set skal jeres input 
svare på følgende spørgsmål: 

• Hvad er der brug for at udvikle eller ændre? 
• Hvor i uddannelsen skal ændringen ske? (fx ændringer i fag, nye fag) 
• Hvilke behov baserer ønsket om ændring sig på (hvem og hvor mange efterspørger ændringerne)? 
• Hvordan er behovet blevet afdækket/analyseret?  
• Hvem er den primære målgruppe for ændringsønsket? 
• Hvilken værdi skaber ændringen for uddannelsen?  

  
Der kommer input til ændringer fra flere. MI laver en samlet drøftelse af alle input og vurderer på den baggrund, hvad 
der endeligt skal indmeldes af udviklingsbehov til implementering i 2026.  
Svarfrist 10. juni. 
 
Ingen input fra udvalget. 
 
Punkt 7: Evt 
Indhold i automatikuddannelsen 
Udvalget fik en snak om vægtningen af forskellige fag fx om der er for meget fokus på PLC og om man med fordel 
kunne ”skrue ned” på dette til fordel for mere vedligehold, fejlsøgning/fejlretning og mere hands on. Er 
reguleringsdelen for tung? Hvad er det reelle behov ude i virksomhederne? Kresten og Tage vil i sensommeren tage 
på besøg hos en række større og mindre virksomheder, for at høre deres syn på uddannelsens indhold. Vi sætter 
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emnet på i forbindelse med næste møde i udvalget. 
 
Punkt 8: Tid og sted for næste møde 
Mødekalender 2025: 
 
25.03.25, 10.06.25, 16.09.25, 02.12.25 er indkaldt i Outlook 
 
Punkter til næste møde: 
 
Punkt 9:   Eventuelt 
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Bilag 1: Skills for automatik 

 

Udvælgelse af elever: 

Udvælges på H1: 

Underviser vælger elever: 

Elever der har en karakter samlet på >= 10 

Eleven har lyst til at deltage 

Alder, maksimalt være 25 år i det kalenderår, hvor SkillsDenmark afvikler DM i Skills 

Motivation 

Personlighed 

Virksomhed skal godkende og være villig til at give fri til træning og konkurrence 

Eleven skal ”helst” være i Dansk Metal 

Næste DK skills er 20-25 april i 2026 i Hjørring 

Eleven skal være helst være forbi H3 

H1 starter i august 2024, obs! på alder 

Regionkonkurrence ultimo efterår 2025 (udfordrer tidspunkt for indmelding IU) 

Skolekonkurrence ultimo august 2025 

Reklame for hver enkelt elev i konkurrence (IU) 

Træningsplan for de udvalgte elever 
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